

## Ärztliches Attest\*

zur Vorlage beim Prüfungsamt der HTW Dresden

Hinweis für den Arzt:

Wenn ein Studierender aus gesundheitlichen Gründen zu einem für ihn bindenden Prüfungstermin nicht erscheint oder nach Beginn der Prüfung von ihr zurücktritt, muss er dem Prüfungsamt unverzüglich die gesundheitliche Beeinträchtigung anzeigen und glaubhaft machen. Andernfalls wird die Prüfungsleistung gemäß der geltenden Prüfungsordnung mit „nicht ausreichend“ (5) bewertet. Zum Zwecke der Glaubhaftmachung ist der Prüfungsbehörde – erforderlichenfalls unter Entbindung des Arztes von seiner Schweigepflicht – ein ärztliches Attest vorzulegen. Die medizinischen Angaben müssen der Prüfungsbehörde erlauben, die Rechtsfrage nach einer bestehenden Prüfungsunfähigkeit zu beantworten. Diese Beurteilung ist grundsätzlich nicht Aufgabe des Arztes, sondern der Prüfungsbehörde. Es genügt deshalb nicht, wenn im ärztlichen Attest lediglich die Prüfungsunfähigkeit/Arbeitsunfähigkeit festgestellt wird. **Notwendig ist die Darlegung der konkreten körperlichen und/oder psychischen Beschwerden/Beeinträchtigungen für die Prüfung.** Die genaue Bezeichnung der Krankheit kann zweckmäßig sein, wenn hierdurch offensichtlich ist, dass die Leistungsfähigkeit des Studierenden erheblich beeinträchtigt ist.

Das ärztliche Attest kann auch formlos erstellt werden, soweit es die nachstehenden Angaben enthält.

### Angaben zur untersuchten Person:

Name, Vorname: \_\_\_\_\_ Geburtsdatum: \_\_\_\_\_

Matrikelnummer: \_\_\_\_\_

### Erklärung des Arztes:

Meine heutige Untersuchung zur Frage der Prüfungsunfähigkeit bei der o.g. Person hat aus ärztlicher Sicht Folgendes ergeben:

1. Bezeichnung der Krankheit (optional): \_\_\_\_\_
2. Krankheitssymptome/ Art der Leistungsminderung/ Beeinträchtigung für die Prüfung (z.B. Bettruhe): \_\_\_\_\_
3. Dauer der Krankheit: vom ... bis ...
4. Stehen die festgestellten gesundheitlichen Beeinträchtigungen im Zusammenhang mit Prüfungsangst/Prüfungsstress? ja/nein
5. Waren die Krankheitssymptome für die o.g. Person erkennbar? ja/nein  
- Wenn ja, ab wann?

Es besteht aus medizinischer Sicht Prüfungsunfähigkeit für

- jede Prüfungsform ja/nein
- mündliche Prüfungen ja/nein
- schriftliche Prüfungen ja/nein
- sonstige Prüfungen: \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_  
Ort, Datum

\_\_\_\_\_  
Unterschrift und Praxisstempel

\* Im Falle der Krankheit eines zu betreuenden Kindes genügt die Vorlage einer Bescheinigung des Arztes über die Notwendigkeit, das Kind zu beaufsichtigen, zu betreuen oder zu pflegen.

THIS IS A TRANSLATION FOR INFORMATION PURPOSES. ONLY THE GERMAN WORDING IS LEGALLY BINDING.

## Medical certificate\*

for submission to the Examination Office of the HTW Dresden

Note to the doctor:

If, for health reasons, a student fails to appear for a binding examination date, or if he or she withdraws from the examination after it has started, he / she must immediately report any health impairment to the Examination Office and submit credible proof thereof. Otherwise, the examination will be graded as "insufficient" (5) in accordance with the valid examination regulations. For the purpose of submitting proof, the examining board must be provided with a medical certificate - if necessary the doctor shall be required to relinquish his or her duty of confidentiality. The medical information must allow the examining board to answer the legal question of a candidate's incapacity to sit the examination. In principle, this assessment is not the responsibility of the doctor, but rather of the examining board. Therefore, it shall not be deemed sufficient if the medical certificate simply states an inability to sit an examination/work incapacity. **It is necessary to present the specific physical and/or psychological complaints/impairments that prevent the candidate from sitting the examination.** Describing the exact nature of the illness may be appropriate, if it is evident that the student's ability is significantly affected.

The medical certificate can also be created informally, to the extent that it contains the following information.

### Details of the person subject to medical examination

Last name, first name                      date of birth                      matriculation number

### Explanation by the doctor:

Today's medical examination regarding the question of the above-stated person's inability to sit an examination has revealed the following from a medical point of view:

1. Name of illness (optional)
2. Illness symptoms/ Type of performance reduction/ impairment for the exam (e.g. bed rest):
3. Duration of the illness
4. Are the identified health problems attributable to examination anxiety / examination stress?
5. Were the symptoms recognisable for the above person?  
- If yes, from when?

From a medical viewpoint an inability to sit an examination exists for

- every form of examination
- oral examinations
- written examinations
- other examinations

---

\* In the event of a child becoming ill, who is under a person's care, the submission of a certificate from the doctor is sufficient when verifying the need to monitor, care for or supervise the child in question.